
Or.0002.9.2020 
 

PROTOKÓŁ Nr XX.2020 
Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 29 grudnia 2020 r.  

w godz. 11.15 – 14.45 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 
 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 
o godz. 11:15. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
 

1) Bogdan Zieliński – Starosta Wysokomazowiecki; 
2) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 
3) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 
4) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego; 
5) Cezary Czarkowski – p.o. Kierownika Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa; 
6) Waldemar Kikolski – Wicestarosta Wysokomazowiecki (Dyrektor Szkoły Podstawowej 

w Sokołach); 
7) Ryszard Modzelewski – były Dyrektor Narwiańskiego Parku Narodowego w Kurowie; 
8) Agnieszka Kurzyna-Zarzecka – Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach; 
9) Piotr Ostrowski – Dyrygent zespołu „Harmonica”; 
10) Jan Perkowski – Przewodniczący Związku Zawodowego Rolnictwa „Samoobrona” 

Województwa Podlaskiego; 
11) Tadeusz Sołowianiuk – rolnik z miejscowości Kowalewszczyzna. 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski, który przywitał radnych, 
zaproszonych gości oraz wszystkich obecnych na sali. Na podstawie listy obecności poinformował, że 
w sesji uczestniczy 15 radnych. W związku z tym rada gminy może podejmować prawomocne 
uchwały. Ponadto ogłosił, że obrady Rady Gminy Sokoły są transmitowane, nagrywane 
i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy, 
zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Pełna treść 
informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 13 RODO znajduje się na stronie 
BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą urządzeń 
umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych.  

 
Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji 
został przekazany radnym na podane skrzynki poczty elektronicznej. Przedstawił, że na wniosek pana 
wójta z porządku obrad chciałby wykreślić projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Sokoły na lata 2020-2026. Następnie zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy 
mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego porządku obrad? Jednocześnie przedstawił, że 
zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad mogą być 
wprowadzone bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

Nie zgłoszono uwag i innych propozycji do zaproponowanego porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zarządził głosowanie nad przyjęciem 

zaproponowanej zmiany w porządku obrad. 
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W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie zmiany porządku obrad stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy przyjęła zaproponowaną 

zmianę w porządku obrad. 
 

Porządek posiedzenia po zmianie: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XIX Sesji Rady Gminy. 
4. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 
5. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2020 rok; 
2) uchwalenia budżetu gminy Sokoły na 2021 rok; 
3) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2021-2031; 
4) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok; 
5) pozbawienia kategorii drogi publicznej gminnej poprzez wyłączenie z użytkowania części 

działki o numerze ewidencyjnym 66/13 obręb Sokoły M; 
6) przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży 

uczęszczających do szkół na terenie gminy Sokoły; 
7) zasad i trybu przyznawania uczniom stypendium i nagrody Wójta Gminy Sokoły; 
8) ustalenia ramowych planów pracy stałych komisji Rady Gminy Sokoły na 2021 rok;  
9) ustalenia planu pracy Rady Gminy Sokoły na 2021 rok.  

6. Wolne wnioski i informacje. 
7. Uhonorowanie pana Ryszarda Modzelewskiego wieloletniego Dyrektora Narwiańskiego Parku 

Narodowego. 
8. Wręczenie odznaki honorowej Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi „Zasłużony dla rolnictwa” 

rolnikowi z gminy Sokoły. 
9. Złożenie życzeń noworocznych i występ on-line zespołu Harmonica. 
10. Zamknięcie obrad. 

 
Ad. 3. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał wyciąg z protokołu XIX Sesji Rady 
Gminy, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie protokół XIX Sesji Rady 

Gminy Sokoły. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu XIX Sesji Rady Gminy Sokoły 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że protokół XIX Sesji Rady Gminy Sokoły 

został przyjęty.  
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Ad. 4. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił pana wójta o przedstawienie informacji 

z pracy pomiędzy sesjami. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił informację z pracy między sesjami za okres od 

10 grudnia 2020 r. do 29 grudnia 2020 r. Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 

 
Ad. 5. 
1) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2020 r. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie gminy na 2020 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2020 rok, stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XX/127/2020 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok, stanowi załącznik nr 8 do protokołu 
 
2) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska poinformowała, że projekt budżetu gminy na 2021 rok 
został przyjęty przez wójta zarządzeniem nr 42.2020 z dnia 16 listopada 2020 r. Następnie 
przedłożono go Radzie Gminy Sokoły oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Białymstoku do 
zaopiniowania. Pani skarbnik przedstawiła, że Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej gminy 
Sokoły na 2021 r. oraz możliwości sfinansowania przedstawionego w tym projekcie deficytu 
budżetowego jest pozytywna. Od tego czasu pan wójt wprowadził autopoprawkę do projektu 
budżetu. Zmiany zostały pozytywnie zaopiniowane na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy 
Sokoły bezpośrednio przed dzisiejszą sesją. Następnie zapoznała z projektem uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Sokoły na 2021 rok. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski omówił realizowane inwestycje oraz zadania przewidziane do 
wykonania w 2021 roku, zgodnie z załącznikiem nr 3 do projektu uchwały. 
 Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego Bożena Perkowska wyświetliła 
dokumentacje omawianych przez pana inwestycji. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poprosił dyrektora szkoły o opinię w kwestii potrzeby wykonania 
parkingu naprzeciwko szkoły. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach Waldemar Kikolski oświadczył, że wykonanie 
parkingu przy szkole jest bardzo potrzebne i oczekiwane zarówno przez rodziców dowożących dzieci 
do szkoły, jak i parafian. Po powstaniu klubu dziecięcego chcielibyśmy przenieść postój autobusów 
z terenu szkolnego na ten właśnie parking. Planowana inwestycja jest niezbędna i dobrze byłoby ją 
jak najszybciej wykonać. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski omówił inwestycję planowaną na targowisku w Sokołach.  



 4 

Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego Bożena Perkowska wyświetliła 
dokumentację inwestycji i zdjęcia z wyjazdu studyjnego wójta do Niemiec. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski zapoznał z rekomendacjami w/w inwestycji otrzymanymi od: 

 Dyrektora Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Podlaskiego Elżbiety Filipowicz, 

 Prezesa Polskiej Federacji Hodowców Bydła i Producentów Mleka Leszka Hądzlika, 

 Prezesa Zarządu Wielkopolskiego Centrum Hodowli i Rozrodu zwierząt w Poznaniu z siedziba 
w Tulcach Andrzeja Baehr, 

 Prezesa Spółdzielni Mleczarskiej Mlekovita w Wysokiem Mazowieckiem Dariusza Sapińskiego, 

 właściciela firmy Handel Rolno-Spożywczy Przemysłowy i Budowlany „Trans-Rol” Andrzeja 
Remisiewicza, 

 Dyrektora Instytutu Ekonomiki Rolnictwa i Gospodarki Żywnościowej Państwowego Instytutu 
Badawczego prof. dra hab. Mariana Podstawki, 

 Prezesa Krajowej Rady Izb Rolniczych Wiktora Szmulewicza, 

 Wojewody Podlaskiego Bohdana Paszkowskiego, 

 Prezesa Podlaskiej Izby Rolniczej Grzegorza Leszczyńskiego 

 Dyrektora Krajowego Centrum Hodowli Zwierząt w Warszawie Leszek Sobolewski,  

 Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi Jana Krzysztofa Ardanowskiego. 
Ponadto pan wójt poinformował, że będziemy ubiegali się o podwyższenie kwoty 

otrzymanego dofinansowania o dodatkowe 3 mln zł. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy są pytania do pana wójta? 

 Pytań nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Skarbnika Gminy Irenę Bruszewską 

o odczytanie treści projektu uchwały. 
Skarbnik Gminy Irena Bruszewska odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Sokoły na 2021 rok. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Sokoły na 2021 rok, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XX/128/2020 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sokoły na 2021 rok, stanowi załącznik nr 10 do protokołu 
 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przywitał gości przybyłych na sesję, tj.: 

 Bogdana Zielińskiego Starostę Wysokomazowieckiego; 

 Jana Perkowskiego Przewodniczącego Związku Zawodowego Rolnictwa „Samoobrona” 
Województwa Podlaskiego; 

 Tadeusza Sołowianiuka rolnika z miejscowości Kowalewszczyzna wytypowanego do 
odznaczenia. 

 
3) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2021-2031. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
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Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2021-2031. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2021-2031, stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XX/129/2020 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2021-2031,  
stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 
4) 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na 2021 rok był szczegółowo omawiany na posiedzeniu komisji. Zapytał, czy są jakieś 
pytania lub uwagi do tego projektu? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na 2021 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 2 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 
rok, stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XX/130/2020 
w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok, stanowi załącznik nr 14 do protokołu 
 

5) 
Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego Bożena Perkowska przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi publicznej gminnej poprzez wyłączenie 
z użytkowania części działki o numerze ewidencyjnym 66/13 obręb Sokoły M. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2021-2031. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie pozbawienia kategorii 

drogi publicznej gminnej poprzez wyłączenie z użytkowania części działki o numerze ewidencyjnym 
66/13 obręb Sokoły M, stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XX/131/2020 
w sprawie pozbawienia kategorii drogi publicznej gminnej poprzez wyłączenie z użytkowania części 

działki o numerze ewidencyjnym 66/13 obręb Sokoły M, stanowi załącznik nr 16 do protokołu 
 
6) 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży uczęszczających do 
szkół na terenie gminy Sokoły był szczegółowo omawiany na posiedzeniu komisji. Zapytał, czy są 
jakieś pytania lub uwagi do tego projektu? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży uczęszczających do szkół na 
terenie gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia lokalnego 

programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży uczęszczających do szkół na terenie 
gminy Sokoły stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XX/132/2020 
w sprawie przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży 

uczęszczających do szkół na terenie gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 18 do protokołu 
 
7) 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 
zasad i trybu przyznawania uczniom stypendium i nagrody Wójta Gminy Sokoły był szczegółowo 
omawiany na posiedzeniu komisji. Zapytał, czy są jakieś pytania lub uwagi do tego projektu? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zasad 

i trybu przyznawania uczniom stypendium i nagrody Wójta Gminy Sokoły. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
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W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zasad i trybu przyznawania 

uczniom stypendium i nagrody Wójta Gminy Sokoły stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XX/133/2020 

w sprawie zasad i trybu przyznawania uczniom stypendium i nagrody Wójta Gminy Sokoły,  
stanowi załącznik nr 20 do protokołu 

 
8) 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 
ustalenia ramowych planów pracy stałych komisji Rady Gminy Sokoły na 2021 rok był szczegółowo 
omawiany na posiedzeniu komisji. Zapytał, czy są jakieś pytania lub uwagi do tego projektu? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 

ramowych planów pracy stałych komisji Rady Gminy Sokoły na 2021 rok. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia ramowych 

planów pracy stałych komisji Rady Gminy Sokoły na 2021 rok stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XX/134/2020 

w sprawie ustalenia ramowych planów pracy stałych komisji Rady Gminy Sokoły na 2021 rok,  
stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

 
9) 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 
ustalenia planu pracy Rady Gminy Sokoły na 2021 rok był szczegółowo omawiany na posiedzeniu 
komisji. Zapytał, czy są jakieś pytania lub uwagi do tego projektu? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 

planu pracy Rady Gminy Sokoły na 2021 rok. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
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Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady 
Gminy Sokoły na 2021 rok stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XX/135/2020 
w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy Sokoły na 2021 rok,  

stanowi załącznik nr 24 do protokołu 
 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski ogłosił 10 minut przerwy w posiedzeniu. 
 
Ad. 6. 

Po przerwie przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski wznowił obrady i przekazał głos 
radnemu Piotrowi Łapińskiemu. 

Radny Piotr Łapiński oświadczył, że korzystając z silnej delegacji powiatu na sesji chciałby 
zadać pytanie panu staroście, ale wcześniej pogratulować mu objęcia stanowiska Przewodniczącego 
Związku Powiatów Województwa Podlaskiego. Przedstawił, że jakiś czas temu pan starosta składał 
wniosek do Funduszu Dróg Samorządowych na przebudowę drogi z Waniewa do Pszczółczyna. Czy są 
już jakieś informacje o przyznaniu dofinansowania i czy cokolwiek wiadomo na temat rozpatrywania 
tego wniosku? Mieszkańcy bardzo czekają na realizację tej inwestycji. Pan starosta na swoim 
facebookowym profilu udostępnił post przedstawiający planowane na 2021 rok inwestycje. 
Niepokojące jest to, że wśród szeregu planów nie znalazła się wspomniana inwestycja. 

Starosta Wysokomazowiecki Bogdan Zieliński odpowiedział, że chciałby na wstępie wyrazić 
podziw dla pana radnego, że dokładnie czyta wszystkie informacje zamieszczane przeze mnie na 
facebooku. Po to są właśnie media społecznościowe, aby dzielić się tymi najlepszymi informacjami. 
Wczoraj rada powiatu przyjęła budżet na 2021 r. W budżecie nie ujęliśmy 4 inwestycji, gdyż na tą 
chwilę nie mamy jeszcze oficjalnych informacji o rozpatrzeniu złożonych wniosków. Prawdopodobnie 
otrzymamy dofinansowanie na realizację tych zadań. Jeżeli tak się stanie, to uwzględnimy je 
w budżecie. Wniosek na realizacji inwestycji drogowej z Waniewa do Pszczółczyna został złożony 
w terminie. Do zakończenia całości zadania pozostaje 3 km odcinek drogi na terenie gminy Sokoły. Na 
terenie gminy Kobylin-Borzymy inwestycja została już zrealizowana w całości. Prawdopodobnie 
przedsięwzięcie nie znalazło się na liście podstawowej i jest ujęte na liście rezerwowej. W przypadku 
oszczędności w przetargach lub rezygnacji, któregoś samorządu z realizacji zadania inwestycja może 
przesunąć się na listę podstawową. Nie ma sensu na tą chwilę spekulować. Musimy uzbroić się 
w cierpliwość i poczekać na oficjalną informację z ministerstwa. 
 
Ad. 7. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że na dzisiejszej sesji chcielibyśmy uhonorować 
pana Ryszarda Modzelewskiego wieloletniego Dyrektora Narwiańskiego Parku Narodowego, który 
zdecydował się przejść na emeryturę, ale do 31 stycznia 2021 r. jest jeszcze pracownikiem NPN 
w Kurowie. 
 Pracownik UG Wojciech Maleszko wyświetlił film promocyjny o Ośrodku Edukacji 
Przyrodniczej „Młynarzówka” w Kurowie, a następnie zdjęcia kładki edukacyjnej w Waniewie. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski omówił wyświetlone zdjęcia i przedstawił, że dwa miesiące temu 
odbyło się uroczyste otwarcie centrum i oficjalne pożegnanie odchodzącego na emeryturę pana 
Ryszarda Modzelewskiego. Ze swojej strony chcielibyśmy podziękować panu dyrektorowi za bardzo 
dobrą współpracę z gminą Sokoły i to uczynimy. Pan Ryszard Modzelewski został Dyrektorem 
Narwiańskiego Parku Narodowego w Kurowie w 2005 r. i współpracowaliśmy ze sobą przez ponad 15 
lat. Nasze porozumienie było na wielu płaszczyznach, ale najbardziej widocznym efektem współpracy 
była kładka edukacyjna na rozlewiskach rzeki Narew. Wykonanie tego przedsięwzięcia było trudnym 
zadaniem i w bardzo dużym stopniu jego powodzenie zawdzięczamy panu Ryszardowi 
Modzelewskiemu. Jego upór i determinacja doprowadził do zrobienia czegoś, co wydawało się 
niemożliwe. Teraz wspólnie ze Stowarzyszeniem Gmin Górnej Narwi i współpracy z Łomżyńskim 
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Forum Samorządowym zamierzamy zrealizować projekt związany z uatrakcyjnieniem ruchu 
turystycznego w gminach położonych przy rzece Narew na odcinku od granicy z Białorusią do Łomży. 
Na realizację tego zdania mamy wstępnie przyznane 300 mln zł. Obecnie pracujemy nad 
przygotowaniem szeregu dokumentów. Ośrodek Edukacji Przyrodniczej „Młynarzówka” w Kurowie 
robi niesamowite wrażenie i jest na miarę XXII wieku.  

Pracownik UG Wojciech Maleszko wyświetlił zdjęcia z realizacji projektu „Naturalnie 
z Narwią”. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski omówił wyświetlone zdjęcia, a następnie podziękował panu 
Ryszardowi Modzelewskiemu za dotychczasową współpracę i wspólnie z panem starostą wręczył mu 
pamiątkowy grawerton. 

Ryszard Modzelewski podziękował za bardzo dobrą współpracę. Oświadczył, że w swojej 
pracy zawodowej miał ogromne szczęście do życzliwych ludzi. Przedstawił, że 15 lat temu, gdy 
zajmował stanowisko dyrektora parku został chłodno przyjęty przez lokalne władze, ponieważ był 
spoza układu białostockiego. Dzięki dobrej współpracy z włodarzami gmin dystans społeczny został 
zmniejszony. Współpraca z wieloma gminami układała się wzorcowo. Oczywiście były pewne 
problemy, ale udało się je na bieżąco rozwiązywać. Oświadczył, że 15 lat pracy w NPN w Kurowie 
minęły bardzo szybko. Decyzja o przejściu na emerytura była świadoma i przemyślana. Przez ten czas 
wiele udało się zrobić, ale trzeba zostawić coś do realizacji młodemu pokoleniu. Jeszcze raz 
podziękował panu wójtowi i samorządowi gminy za bardzo dobrą współpracę, życzliwość i godne 
uhonorowanie jego osoby. 
 
Ad. 8. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że z inicjatywy i na wniosek Przewodniczącego 
Związku Zawodowego Rolnictwa „Samoobrona” Województwa Podlaskiego Jana Perkowskiego został 
przyznany przez Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi Jana Krzysztofa Ardanowskiego medal „Zasłużony 
dla rolnictwa” rolnikowi z naszej gminy. Poprosił wnioskodawcę o uzasadnienie. 

Przewodniczący Związku Zawodowego Rolnictwa „Samoobrona” Województwa Podlaskiego 
Jan Perkowski poinformował, że zazwyczaj wręczenie odznaczeń przyznawanych przez ministra 
odbywało się na gali w ministerstwie. Pandemia obniżyła nieco rangę tego wydarzenia i odznaczenia 
muszą być wręczane lokalnie. Związek Zawodowy Rolnictwa „Samoobrona” występuje do ministra 
o takie odznaczenia i zazwyczaj minister pozytywnie rozpatruje takie wnioski. ZZR Samoobrona 
istnieje od ponad 28 lat. Jego założycielem był śp. Andrzej Lepper. W naszym kraju funkcjonuje 
łącznie sześć związków skupiających interesy rolników w COPA COGECA. COPA COGECA jest 
europejską organizacją zrzeszającą rolnicze związki zawodowe i organizacje spółdzielcze oraz 
reprezentowanie interesu rolników w Unii Europejskiej. Polskę w COPA COGECA reprezentują 
organizacje tj.: Federacja Branżowych Związków Producentów Rolnych, Niezależny Samorządny 
Związek Zawodowy Rolników Indywidualnych „Solidarność”, Związek Zawodowy Rolników 
„Ojczyzna”, Związek Zawodowy Rolnictwa „Samoobrona”, Krajowy Związek Rolników, Kółek 
i Organizacji Rolniczych oraz Krajowa Rada Izb Rolniczych. Przewodniczący ZZR pokrótce zapoznał 
z działalnością organizacji rolniczych i podejmowanymi inicjatywami. Przedstawił, że jednym z działań 
jest występowanie o odznaczenia dla zasłużonych rolników. Podziękował panu wójtowi za wyrażenie 
zgody na możliwość wręczenia na sesji odznaczenia uhonorowanemu rolnikowi. Przybliżył, że 
każdego roku związek ma pewną pulę osób na wytypowanie do odznaczeń na terenie województwa. 
W przyszłym roku również będziemy poszukiwali rolnika godnego do odznaczenia. Poprosił samorząd 
gminy o rekomendację takich osób. Przygotowany wniosek zostanie zgłoszony do ministra i być może 
pozytywnie rozpatrzony. W tym roku osobą zgłoszoną do odznaczenia był pan Tadeusz Sołowianiuk 
z Kowalewszczyzny. Wniosek został odpowiednio uzasadniony. Minister zdecydował się rozpatrzeć 
pozytywnie złożony wniosek i przyznać odznaczenie. Osoba ta jest państwu dobrze znana. Pan 
Tadeusz Sołowianiuk jest dobrym rolnikiem. Udziela się społecznie. Poprzednio pełnił funkcję 
radnego gminy. Poprosił pana wójta o wręczenie medalu odznaczonemu, a pana przewodniczego 
o wręczenie legitymacji.  
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Wójt Gminy Józef Zajkowski dokonał wręczenia medalu panu Tadeuszowi Sołowianiukowi 
i pogratulował mu tego wyróżnienia. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski wręczył panu Tadeuszowi Sołowianiuk legitymację 
potwierdzającą odznaczenie medalem i życzył dalszych sukcesów. 

Tadeusz Sołowianiuk podziękował za zacne wyróżnienie jego osoby. 
 
Ad. 9. 

Pracownik UG Wojciech Maleszko wyświetlił film z występem zespołu Harmonica. 
Życzenia noworoczne złożyli: Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski, Dyrygent Zespołu 

Harmonica Piotr Ostrowski, Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach Agnieszka 
Kurzyna-Zarzecka, Starosta Wysokomazowiecki Bogdan Zieliński, Wicestarosta Wysokomazowiecki 
Waldemar Kikolski, b. Dyrektor Narwiańskiego Parku Narodowego w Kurowie Ryszard Modzelewski 
i Wójt Gminy Sokoły Józef Zajkowski. 

 
Ad. 10. 

 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy Sokoły w całości 
wyczerpała przewidziany porządek obrad, w związku z czym o godzinie 14:45 zamknął obrady XX 
sesji. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołował:  
Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  

 
Krzysztof Grabowski 
 


